
 
Valtuustoaloite Suolahden Urhon painijoiden tiloista / Peltomäki Antti ym. 
 
KVALT 15.04.2024 § 22  
 Antti Peltomäki jätti hänen ja kolmen muun valtuutetun 

allekirjoittaman valtuustoaloitteen Suolahden Urhon painijoiden 
tiloista. 

 
Päätös Merkittiin valtuustoaloite tiedoksi ja lähetettiin se edelleen 

kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 
 
  - - - - - 
 
KH 06.05.2024 § 123  
 Valtuutettu Antti Peltomäen ym. 15.4.2024 jättämä valtuustoaloite on 

liitteenä. 
 
Äänekosken kaupungin hallintosäännön 119 §:n (Valtuutettujen 
aloitteet) 3 momentissa on määrätty, että aloitteet, jotka merkitsevät 
uuden määrärahan ottamista talousarvioon tai määrärahan 
korottamista, on valmisteltava seuraavan vuoden talousarvion 
valmistelun yhteydessä, jos ne on jätetty maaliskuun loppuun 
mennessä. Myöhemmin jätetyt tällaiset aloitteet valmistellaan sitä 
seuraavan vuoden talousarvion valmistelun yhteydessä. 

 
Valmistelija Hallintojohtaja Aleksi Heikkilä, puh. 040 823 7921 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Matti Tuononen 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus merkitsee valtuustoaloitteen tiedoksi ja päättää 

pyytää kaupunkirakennelautakunnalta ja kulttuuri- ja 
liikuntalautakunnalta erilliset lausunnot aloitteesta. Lausunnot on 
toimitettava kaupunginhallitukselle viimeistään 31.12.2024. 

 
Kaupunginjohtajan kokouksessa tehty ehdotus 
 

Kaupunginhallitus merkitsee valtuustoaloitteen tiedoksi ja päättää 
pyytää kaupunkirakennelautakunnalta ja kulttuuri- ja 
liikuntalautakunnalta erilliset lausunnot aloitteesta. Lausunnot on 
toimitettava kaupunginhallitukselle viimeistään 30.9.2024. 
 

Päätös Hyväksyttiin kaupunginjohtajan kokouksessa tehty ehdotus. 
 
  - - - - - 
 
KAURAK 05.09.2024 § 62  
 Äänekosken kaupunki on saanut 15.4.2024 valtuustoaloitteen, jossa 

vaaditaan Urhon painijoille uudet tilat rakennettavaksi Suolahden 
Terapiatalon vanhaan auditorioon. 

 
 Äänekosken kaupungissa toteutetaan kulttuuri- ja liikuntaohjelman 

kautta Äänekosken kaupunkistrategian Hyvä elämä -ulottuvuutta, 
jonka painopisteitä ovat: 

  



- kehitämme terveellistä, turvallista ja viihtyisää elinympäristöä 
elävää keskustaa ja aktiivisia kyliä 

- vahvistamme monipuolista harrastus-, kulttuuri ja 
tapahtumatoimintaa 

- mahdollistamme elinikäisen kehittymisen ja rakennamme 
osallisuutta, jotta jokainen on osa jotakin yhteisöä 

 
 Äänekosken kaupunki kehittää tasapuolisesti eri kaupunginosien 

välillä kaupunkiympäristöä sekä liikunta- ja kulttuuritarjontaa 
liikkumiseen ja arkiaktiivisuuteen kannustavaksi. Kuntalaisten 
tasavertaisen kohtelun mahdollistamiseksi kyseisiin asioihin on 
monta keinoa. Kaupunki vastaa mm. siitä, että kaupungin eri 
liikuntapaikat ovat kohtuudella saavutettavissa. Lisäksi tiloja tulee 
olla helppoa sekä turvallista käyttää ja ne vastaavat 
käyttötarkoitustaan. Tilojen olosuhteiden tulee olla myös 
tarkoituksenmukaisia sekä terveellisiä ja tarvittaessa 
muutosjoustavia.   

 
 Vaikka Äänekosken kaupunki kiinnittää huomioita alueelliseen 

tasapainoon urheiluharrastusmahdollisuuksien osalta, taloudellisten 
näkökulmien arvo tulee ottaa huomioon liikuntapaikkojen 
toteutuksessa. Koska kaupungilla on menossa tiukka talouden 
tasapainottaminen, on resurssien panostaminen jo olemassa oleviin 
tiloihin järkevää ja vaikka se ei täysin toteuttaisi kaupunkistrategiaa, 
on se perusteltua myös siitä näkökulmasta.  

 
 Tällä hetkellä Äänekosken kaupunki ei pysty tarjoamaan painiin 

sopivia tiloja Suolahdesta. Tässä yhteydessä tuleekin huomioida, 
että kaupunki pystyy tarjoamaan laadukkaita painitiloja olemassa 
olevista liikuntarakennuksista Äänekosken taajamassa.  
Kaupunkirakennepalvelut ovat laatimassa alustavaa suunnitelmaa ja 
kustannusarviota Suolahden Terapiatalolle painitilojen 
toteuttamiseksi laadullisen vertailun saamiseksi olemassa oleviin 
tiloihin verrattuna. Kustannuslaskentaa ei suoriteta 
valtuustoaloitteessa esitettyyn auditorioon, koska kyseistä paikkaa ei 
ole katsottu järkeväksi tilaksi tarkastella tähän tarkoitukseen.  Vaikka 
panostaminen urheiluseuroihin ja liikuntatiloihin on myös 
panostamista kaupungin imagoon ja kuntalaisten hyvinvointiin, on 
kuitenkin eriarvoisen tärkeää ymmärtää, että tilojen rakentaminen 
vaatii yleistä hyväksyntää kaupungin kaikilta päätöksentekotasoilta 
ja sen päätöksen viemistä investointiohjelmaan. 
Kaupunkirakennepalveluiden tehtävänä on toteuttaa näitä päätöksiä, 
kun linjaus on tehty ensin siitä, onko kaupunki valmis lähtemään 
mukaan parantamaan painin harrastamisen toimintaedellytyksiä 
Suolahden kaupunginosassa. 

 
 Koska kaupunkirakennepalveluilla ei ole täysin selvää käsitystä 

Suolahden urhon nuorisotoiminnasta, eikä painiharrastuksen 
laajuudesta ja vaikka kaupunkirakennepalvelut ymmärtävät, että 
seuratasolla harjoitustilan tarve on suuri sekä, että tilanpuute 
Suolahdessa kuormittaa paikallisesti seuran junioritoimintaa ja 
muuta painitoimintaa, haluaa kaupungin rakentamisesta vastaava 
toimiala jäädä odottamaan Äänekosken kulttuuri- ja 



liikuntalautakunnan vastausta valtuustoaloitteeseen sekä poliittisen 
päätöksenteon ratkaisua.  

 
Valmistelija Tekninen johtaja Tommi Rautjärvi, puh. 0400 543 587 
 
Esittelijä Tekninen johtaja Tommi Rautjärvi 

 
Päätösehdotus Kaupunkirakennelautakunta hyväksyy valtuustoaloitteeseen tehdyn 

lausunnon ja saattaa sen edelleen tiedoksi kaupunginhallitukselle ja 
kaupunginvaltuustolle. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 - - - - - 
 Marjatta Huhta poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana. 
 - - - - - 
 
KULTLIIK 17.09.2024 § 28    
264/00.01.03.01/2024    

Antti Peltomäki jätti hänen ja kolmen muun valtuutetun 
allekirjoittaman valtuustoaloitteen, jossa esitetään, että Äänekosken 
kaupungin tulisi rakentaa Suolahden Suojarinteen auditorioon painin 
harrastamiseen soveltuvat tilat.  

 
Äänekosken kaupungin hallinnassa on ollut kaksi painitilaa, joista 
toinen sijaitsee Äänekosken liikuntatalolla ja toinen entisen 
Asemakadun koulun tiloissa Suolahdessa. Asemakadun koulun 
purkupäätös ja purkamisen aloittaminen kesällä 2024 on aiheuttanut 
tilanteen, jossa Suolahden taajaman liikuntatilat vähenivät. 
Liikuntapalvelut on yhteistyössä kaupunkirakennepalveluiden kanssa 
kartoittanut ja valmistellut korvaavia tiloja niin painijoiden, 
voimailijoiden kuin liikuntasalin käyttäjien osalta. Suurimman 
haasteen on tuonut liikuntasalin päiväkäyttäjien tilat sekä painijoiden 
tilat, koska vastaavan kokoista tai suurempaa valmista tilaa ei 
Suolahden taajamassa ole ollut tarjolla.  

 
Äänekosken kaupunki on prosessin aikana esittänyt 
ratkaisuehdotuksen, jossa painijat siirtyisivät harrastamaan 
Äänekosken liikuntatalolle, jonka painitila on tällä hetkellä alikäytöllä. 
Tila pitää sisällään 12m x 12m painimolskin ja tilan välittömästä 
läheisyydestä löytyvät niin kunto- ja voimailusalit kuin juoksusuora. 
Kyseinen tila palvelisi painijoiden tarpeita erinomaisesti ja samalla 
kaupunki säästäisi mahdollisen korvaavan tilan remontoinnista ja 
käytöstä aiheutuvat kustannukset. 

 
Vaihtoehtoisina tiloina on kartoitettu Suolahden Suojarinteen 
Terapiatalon pienempää liikuntasalia, joka on lähes samankokoinen 
kuin painijoilla käytössä olleet tilat entisellä Asemakadun koululla. 
Tila soveltuisi painin harrastustoimintaan, joskin se olisi kokonsa 
puolesta mahdollisesti hieman ahdas.   

 
Valtuustoaloitteessa ehdotetaan Terapiatalon auditorion muuttamista 
painitilaksi, joka kooltaan mahdollistaisi painin harrastamisen. Tilan 
lattiarakenteen kaltevuus aiheuttaa kuitenkin muutostöiden ja 



kustannusten osalta riskejä, eikä sen osalta selvitystä ole jatkettu 
pidemmälle.   

 
Äänekosken kaupungin tekninen johtaja, liikuntapalveluvastaava, 
Urhon painijaoston puheenjohtaja, kaupunkirakennelautakunnan 
puheenjohtaja sekä edustajat kaupunginhallituksesta ja 
kaupunkirakennelautakunnasta kävivät 14.6.2024 katselmoimassa 
Suojarinteen Terapiatalon allastiloja ja keskustelemassa niiden 
muuttamista painin harrastamiseen soveltuvaksi liikuntatilaksi. Tila 
sopisi kokonsa puolesta painin harrastamiseen.  

 
Kaupunkirakennepalvelut on selvittänyt kustannuksia liittyen 
Terapiatalon allastilojen muuttamiseksi painitiloiksi. Laskelmat 
osoittavat, että tilan muutostöiden kustannukset ovat arviolta 
vähintään 77 000 €, jossa ei ole huomioitu mahdollisia 
liikuntavarusteiden uusimisia.   

 
Liikuntapalvelut on käynyt keskustelua Urhon painijaoston kanssa 
painin harrastajamääristä Suolahdessa. Kauden 2023-2024 aikana 
nassikkapainiin osallistui 6-12 osallistujaa ja 2-4 valmentajaa / 
harjoituskerta ja harjoituksia on ollut kerran viikossa. Tämän lisäksi 
kisaryhmä on harjoitellut noin 2-3 kertaa viikossa. Kisaryhmä on 
kaventunut yhteen kilpailuja kiertävään osallistujaan, jolla käy 
satunnaisesti treenikavereita muista kaupungeista. 
Nallepainitoiminta on ollut tauolla valmentajapulan takia.  

 
Kulttuuri- ja liikuntatoimen viranhaltijoiden näkemys on, että 
kaupungin nykyisessä taloustilanteessa painin harrastustoiminta 
tulisi ensisijaisesti sijoittaa tiloihin, joissa sille on olemassa olevat ja 
erinomaiset olosuhteet.  

 
Mikäli kuitenkin päädytään ratkaisuun, jossa Terapiatalon uima-
allastilat remontoidaan painin harrastamiseen soveltuviksi, on 
kiinnitettävä huomiota, että investointimäärärahassa otetaan 
huomioon myös mahdollinen varusteiden uusiminen, uutta ja 
isompaa tilaa varten. Lisäksi tilan käyttökustannukset on 
huomioitava talousarviossa. Terapiatalon liikuntakäytön lisääminen 
luo jatkossa paineita myös ilmanvaihdon, sekä pukeutumis- ja 
pesutilojen kunnostamiseen / uusimiseen.     

 
Valmistelija  vs. kulttuuri- ja liikuntajohtaja Jukka-Pekka Pohjolainen,  
  puh. 0400 189 263 
 
Esittelijä vs. kulttuuri- ja liikuntajohtaja Jukka-Pekka Pohjolainen 
 
Päätösehdotus Kulttuuri- ja liikuntalautakunta hyväksyy valtuustoaloitteeseen tehdyn 

lausunnon ja saattaa sen edelleen tiedoksi kaupunginhallitukselle ja 
kaupunginvaltuustolle.  

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 

  - - - - - 
 
KH 21.10.2024 § 262  



 Kaupunkirakennelautakunta on päättänyt lausunnostaan 5.9.2024 
(62 §) ja kulttuuri- ja liikuntalautakunta 17.9.2024 (28 §). 
 
Äänekosken kaupungin hallintosäännön 121 §:n (Valtuutettujen 
aloitteet) 3 momentissa on määrätty, että aloitteet, jotka merkitsevät 
uuden määrärahan ottamista talousarvioon tai määrärahan 
korottamista, on valmisteltava seuraavan vuoden talousarvion 
valmistelun yhteydessä, jos ne on jätetty maaliskuun loppuun 
mennessä. Myöhemmin jätetyt tällaiset aloitteet valmistellaan sitä 
seuraavan vuoden talousarvion valmistelun yhteydessä. 

 
Valmistelija Hallintojohtaja Aleksi Heikkilä, puh. 040 823 7921 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Matti Tuononen 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus: 
 

1) antaa valtuustolle tiedoksi valtuutettu Antti Peltomäen ym. 
15.4.2024 jättämän valtuustoaloitteen johdosta suoritetut 
toimenpiteet; ja 

 
2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto toteaa sanotun 

valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
  - - - - - 
 
KVALT 11.11.2024 § 73    
264/00.01.03.01/2024    

 
Kaupunginhallituksen päätösehdotus  

 
Valtuusto: 
 
1) merkitse tiedoksi valtuutettu Antti Peltomäen ym. 15.4.2024 

jättämän valtuustoaloitteen johdosta suoritetut toimenpiteet; 
ja 

 
2) toteaa sanotun valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Keskustelun kuluessa Antti Peltomäki ehdotti Joni Kotilaisen ja Ilidio 
Monteiro Floresin kannattamana asian palauttamista 
valmisteltavaksi. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu 

ehdotus asian palauttamisesta valmisteltavaksi, joten asiasta on 
äänestettävä.  

 
 Puheenjohtaja teki seuraavan äänestysesityksen: ne, jotka 

kannattavat, että asian käsittelyä jatketaan, äänestävät JAA, ja ne, 
jotka kannattavat Antti Peltomäen esittämää ehdotusta asian 
palauttamisesta valmisteltavaksi, äänestävät EI. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. 



 
 Puheenjohtaja esitti, että äänestys suoritetaan nimenhuudolla. 

Äänestystapaesitys hyväksyttiin. 
 
 Pöytäkirjanpitäjä suoritti nimenhuudon. Toimitetussa äänestyksessä 

annettiin 32 JAA-ääntä ja 11 EI-ääntä. Tyhjiä ääniä ei annettu. 
Valtuusto oli paikalla täysilukuisena.  

 
 Puheenjohtaja totesi, että valtuusto on päättänyt jatkaa asian 

käsittelyä.  
 
 Äänestysluettelo on liitteenä nro 13. 
 
 Puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen ehdotuksen tulleen 

valtuuston päätökseksi. 
 
  - - - - - 


